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Írásbeli kérdés

Kővér László úrnak,
az Országgy űlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani a Belügyminisztériumot
vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezetőjéhez

„Mikorra várható, hogy megoldódik Pásztó árvízvédelmi problémája?”

címmel .

A választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

2010 őszén azonnali kérdést intéztem Dr. Illés Zoltán államtitkár ínhoz a Mátra nyugati
vízgyűjtőterületének árvízvédelmi biztosításával kapcsolatban, amelyre Dr . Ángyán József
ex-államtitkár úr válaszolt és hangsúlyozta a záportározók megépítésének fontosságát .
Azonban az azóta eltelt két évben semmi előrelépés nem történt az ügyben.

Az előzményekről annyit kell tudni, hogy 2005 . április 18-án Pásztó egy részét ,
Mátrakeresztest árvízkatasztrófa sújtotta, több mint 4 millió köbméter víz zúdult le a
Mátrából, és több mint 1 milliárd forint kárt okozott . Azóta több alkalommal kellett az it t
lakóknak megküzdeniük e problémával .
Az 1999-es mátrai árvíz után Tőkés Tamás civil környezetvédő kezdeményezte, hogy
épüljenek záportározók a Mátrába. Ezzel kapcsolatban levelezést folytatott, és Pásztóra hívta
a volt kömyzetvédelmi minisztereket és államtitkárokat . Általános szakmai vélemények
szerint is a végleges megoldás egy záportározó megépítése . Az ígéreteken kívül azonban
érdemi kivitelezési munka nem történt, azon kívül, hogy tavaly egy 37 m 3/sec kapacitású
zsiliprendszert építettek a hasznosi ivóvíztározó gátján. Ennél nagyobb vízmennyiség i s
elképzelhető és ezt a Kövicses patak már nem tudná elvezetni . Ezzel tisztában van az ott
lakók közül mindenki, így félelmük sajnos megalapozott .

Illés Zoltán államtitkár úr 2011 . április 7-én Pásztón tartott sajtótájékoztatóján elmondta, hogy
elsődleges az emberi élet védelme, másodlagos a vagyonbiztonság, és utána következik a
környezetvédelem . Kihangsúlyozta, hogy a prevencióra a kormány nagy hangsúlyt fektet, és



megteremtik az anyagi feltételeket a záportározók megépítésére . Nem szeretné, ha újra olyan
események következnének be, mint 2010. június 2-án, amikor a kormány veszélyhelyzetet
volt kénytelen kihirdetni, és elrendelték 2100 ember kitelepítését Pásztón .

Azóta eltelt egy év, az államtitkár úr ígéreteiből nem lett semmi, pedig az árvízveszél y
jelenleg is fennáll, újabb katasztrófa következhet be . Amennyiben valóban az emberi élet a
legfontosabb, fontos lenne a szavak és a szépen hangzó ígéretek helyett a tettekr e
koncentrálni . Az emberek ugyanis aggódnak Pásztón, féltik az életkörűlményeiket, sajnos
teljesen jogosan.

Kérdezem a tisztelt belügyminiszter urat, hogy Illés Zoltán 2011-es ígéretét mikor fogják
végre a tettek követni és mikor oldják meg a záportározók megépítésével az ott lakók
árvízvédelmét?

Köszönöm megtisztelő válaszát !

Budapest, 2012 . március 23 .
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